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 PRODĚKAN PRO DOKTORSKÉ STUDIUM 

  

Zápis ze II. zasedání Koordinační rady doktorských studijních 
programů 

 

 

4. října 2023, 15:00 

Právnická fakulta Univerzity Karlovy, místnost č. 117 

 

Přítomní: prof. JUDr. Radim Boháč, Ph.D., prof. JUDr. PhDr. David Elischer, Ph.D., prof. JUDr. Aleš 
Gerloch, CSc., prof. JUDr. Jakub Handrlica, LL.M., Ph.D., Dsc., prof. JUDr. Kristina Koldinská, Ph.D., 
prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., prof. JUDr. Jan Kysela, Ph.D., DSc., 
JUDr. Jiří Mulák, Ph.D., doc. JUDr. Daniel Patěk, Ph.D., prof. JUDr. Jan Pichrt, Ph.D., doc. JUDr. Vojtěch 
Stejskal, Ph.D., prof. JUDr. Pavel Šturma, DrSc., JUDr. Mgr. Michal Urban, Ph.D., Mgr. Miroslav Sojka, 
Mgr. Radka Volfová, Mgr. Ondřej Čech, LL.M., Mgr. Martin Samek 

Omluveni: prof. JUDr. Veronika Bílková, Ph.D., doc. JUDr. Jana Ondřejková, Ph.D., Doc. JUDr. 
Magdalena Pfeiffer, Ph.D., Prof. JUDr. PhDr. Michal Tomášek, DrSc. 

 

A. Úvod  
 

Proděkan prof. Handrlica úvodním slovem přivítal prorektora prof. Krištoufka a členy koordinační 
rady.  

 

B. Informace o aktuálním dění v oblasti doktorského studia (reforma, příprava standardu pro 
školitele)  

 

1. Prof. Krištoufek prezentoval aktuální stav návrhu novely ZVŠ, který má měnit podobu 
doktorského studia, stavu jeho legislativního procesu a hlavní problematických bodech. V aktuální 
variantě se počítá s hranicí 1,2násobku minimální mzdy jako tzv. „studentského příjmu“, který bude 
moci být tvořen jak stipendiem, tak jiným příjmem v rámci fakulty. Momentální návrh obsahuje i další 
nestudijní aspekty, jako jsou hypotéky, sociální odvody a další. Jako realistickou vidí účinnost od 
akademického roku 2025/26. Dle ministerstva financí prý nelze počítat s navýšením peněžních 
prostředků, což dle prof. Krištoufka není šťastné řešení a mohlo by implikovat striktnější postup 
oborových rad. Návrh počítá s aplikací pouze pro nově nastupující studenty. V současné době je nutné 



se zaměřit na toky peněz a na jejich rozdělení mezi jednotlivé oborové rady v rámci fakult. Rektorát se 
v současné době chystá na přípravu pravidel, která tento systém mají orámovat. 

2. Prof. Krištoufek představil materiál týkající se zefektivnění doktorského studia, který byl 
probírán na RKR. Jde o otázku nutnosti mít zvoleného a dohodnutého školitele/školitelku v rámci 
přijímacího řízení do doktorského studia. Nově bude souhlas školitele povinnou součástí přihlášky do 
doktorských studijních programů a podmínkou k přijetí jak u prezenční, tak kombinované formy studia. 
Druhé novinka se týká témat disertačních prací. Nově budou vypisována témata disertačních prací či 
okruhy témat s již daným školitelem. Na to dle prof. Krištoufka navázala diskuse, zda umožňovat podat 
přihlášku s vlastním tématem. Tato varianta byla ponechána. Dalším bodem bylo ověřování jazykových 
kompetencí. Ty by se měly ověřovat již v rámci přijímacího řízení v rámci přijímací zkoušky či 
předložením certifikátu. Prof. Krištoufek dále zmínil možnost pracovat s DSP 2, tedy možnost vypisovat 
přijímací řízení v jarních měsících (v březnu či dubnu). Posledním bodem byla potenciální změna formy 
studia v rámci přijímacího řízení. V tomto bodě doposud nebyla nalezena shoda. Ve studijním 
informačním systému by nově měla být detailnější struktura disertačního projektu. Prof. Krištoufek 
připomněl možnost vyplnit ve studijním informačním systému sekci CV. 

3. Prof. Krištoufek představil aktuální stav standardu školitele. V současné době existuje 
neveřejný návrh MŠMT, o kterém se bude dále jednat i s potazem na změnu vnitřních předpisů. 
Prof. Handrlica doplnil, že materiál obsahuje podmínku maximálně pěti doktorandů na jednoho 
školitele. Tento materiál připravila Česká asociace doktorandek a doktorandů. 

 

C. Organizace a průběh doktorského studia v akademickém roce 2023/24 

1. Prof. Handrlica požádal předsedy a předsedkyně oborových rad, aby se 1. zasedání oborových 
rad v akademickém roce 2023/24 konalo nejpozději do 31. října, neboť v toto datum je nutné zadat 
výsledky hodnocení do informačního systému. Druhá oborová rada by se měla setkat nejpozději do 31. 
prosince. To je datum pro schválení individuálních studijních plánů studentů prvního ročníku. Tyto 
informace jsou v dopise, který byl 20. září rozeslán paní Volfovou. Prof. Handrlica v této souvislosti 
zmínil vyšší počet stížností, které studijní oddělení v minulém akademickém roce obdrželo v případech, 
že student neměl ještě ve 2. semestru svého studia schválen ISP. Prof. Handrlica požádal všechny 
přítomné o tom, aby k takovým situacím v tomto akademickém roce nedocházelo.  

2. Prof. Handrlica dále představil předměty, které jsou určené pro nastupující doktorandy a které 
jim mají dát základy akademických dovedností. 

3. Prof. Handrlica tlumočil pozvánku na seminář pro školitele konající se 19.10. 2023 v Malé aule 
Karolina.  

 
D. Standard výkonů doktoranda v prezenční formě studia  

 

1. Prof. Handrlica představil nutnost precizovat obsah prezenční formy studia, včetně  vymezení 
obsah povinností studenta v prezenční a v kombinované formě studia. Představen byl představa, že 
student v prezenčním studiu by měl publikovat alespoň jednu publikaci v databázi SCOPUS či Web of 
Science. Tento krok odůvodnil mimo jiné i vázaností finančních prostředků na bibliometrizovatelné 
vědecké výkony. Na následujícím akademickém senátu bude představen návrh bonifikace doktorského 
stipendia za tyto publikace. Pozn. návrh byl akademickým senátem schválen na jeho zasedání dne 4. 
října 2023.  

Prof. Handrlica v této souvislosti uvedl, že obdobný dokument již má zavedena Právnická fakulta 
Masarykovy univerzity v Brně, a tedy není důvod obdobný standard na naší právnické fakultě nemít.  



Prof. Handrlica zdůraznil, že materiál má diskusní charakter. Cílem je, aby během akademického 
roku 2023/24 vykrystalizovala shoda na základních parametrech tak, aby mohly být uplatňovány od 
akademického roku 2024/25.  

2. Předmětem následující diskuse byl zejména minimální standard publikační činnosti 
doktoranda a počet jazykových zkoušek v doktorském studiu. Problematika bude dále diskutována 
v průběhu akademického roku 2023/24.  

 
E. Využití “červencové zprávy” v rámci doktorského studia 

 

1. Dr. Urban představil tzv. „červencovou zprávu“, která je výsledkem dvouleté práce na 
předmětu akademického psaní1 a která vychází ze zpětné vazby od studentů doktorského studia. 
V rámci tzv. „červencové zprávy“ mají studenti zapracovat svoje poznatky ze čtení a rešerše a případně 
i to, jakým směrem svoji disertační práci posunout. Apeloval na členy Koordinační rady, aby s těmito 
zprávami pracovali, například v rámci doktorandských seminářů či pro hodnocení studentů.  

2. Předmětem následující diskuse byla zejména vzájemná provázanost mezi „červencovou 
zprávou“ a doktorandským seminářem, jejich načasování a obsahová provázanost.  

 
F. Jazykové zkoušky v doktorských studijních programech 

 

1. Prof. Koldinská představila materiál k jazykovým požadavkům, které je třeba plnit v průběhu 
doktorského studia. Pro doktorské programy, vyučované v českém jazyce materiál navrhuje ponechat 
zkoušku z jednoho světového jazyka s tím, že by se měl jako jazyk upřednostnit angličtina. Pro anglický 
studijní program by takováto zkouška nedávala smysl, o to víc po studentech chtít druhý jazyk, kdy 
často studenti druhou zkoušku skládají ve svém rodném jazyce, neboť se jedná o cizince. 

2. Předmětem následující diskuse byly preference jednotlivých oborů, týkající se jazykových 
zkoušek. Během akademického roku 2023/24 je třeba vyjasnit (a) počet obligatorních zkoušek v česky 
vyučovaných programech, (b) postavení anglického jazyka jako jazyka obligatorní zkoušky.  

 
G. Různé  

 

1. Prof. Handrlica informoval o změnách ohledně financování mobility doktorandů (pobytů, stáží, 
zahraničních konferencí) z finančních zdrojů fakulty. Jsou vypsány 4 termíny na stránkách zahraničního 
oddělení a bylo by vhodné doktorandy informovat. Detaily, vč. termínů, jsou zveřejněny na stránkách 
zahraničního oddělení.  

2. Mgr. Sojka uvedl přehled studentů ve velmi vysokém roce studia, tedy kteří studují pět let a 
déle. Těchto studentů je 130 (zahrnuje i přerušené studenty, kterých je cca. polovina). Prof. Boháč 
požádal, aby oborové rady apelovaly na studenty k dokončení ve standardní době studia + 1 rok a 
motivovaly studenty k rychlému dokončení i pomocí mimořádných hodnocení a stanovení termínů. 
Seznamy studentů ve velmi vysokém roce studia budou zaslány jednotlivým předsedům oborových rad 
v návaznosti na toto zasedání.  

3. Prof. Handrlica informoval o ustanovení fokusní skupiny doktorandů pod vedením Mgr. 
Kotápišové. 

4. Mgr. Hříbalová informovala o možnostech financování z operačního programu Jan Ámos 
Komenský, která se týká zlepšení prostředí doktorandů. Nákup knih s rozpočtem 400 000 Kč vč. DPH, 
nákup zajišťuje Knihovna PF UK. Bude se jednat o majetek Knihovny PF UK a půjde o tzv. grantovou 
výpůjčku pro daného doktoranda, tedy knihu student může mít půjčenou po dobu trvání grantu (do 
12/2026). Témata knih musí být navázána na doktorský studijní program a jedná se o knihy 

 
1 https://is.cuni.cz/studium/predmety/index.php?do=predmet&kod=HD119  

https://is.cuni.cz/studium/predmety/index.php?do=predmet&kod=HD119


fyzické. Návrhuje čerpat rozpočet na knihy po studijních programech tak, aby Knihovna PF UK 
(konkrétně Mgr. Tošnerová   tosnerova@prf.cuni.cz) dostala do 31.12.2023 14 seznamů knih, které si 
studenti přejí z grantu zakoupit. Seznam musí obsahovat název knihy, autora, ideálně ISBN, jméno 
studenta, pro koho je kniha určena a mail daného studenta). Nepředpokládáme, že by se rozpočet 
vyčerpal nyní najednou, chápeme toto jako první kolo nákupu a zjištění zájmu. Nákup e-knih z tohoto 
projektu zajišťuje Ústřední knihovna 
 

Zápis vyhotovil: Mgr. Martin Samek 

Schválil: Prof. Jakub Handrlica 
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